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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din Sanatate spun ca nu e problema lor mita din spitale: Marile spagi sunt conectate la politicienii 
care lupta sa scape 
Sindicatul Solidaritatea Sanitara a reactionat, miercuri, dupa ce ministrul Sanatatii Sorina Pintea a vorbit marti 
seara despre masurile ce trebuie luate pentru a reduce fenomenul coruptiei din spitale. 
Desi Pintea a sustinut ca declaratiile sale vin in urma discutiilor pe care le-a avut cu lideri sindicali de la Sanitas si 
Solidaritatea Sanitara, acum cea din urma federatie o contrazice si spune ca ministrul a folosit tema spagii din 
sistemul sanitar ca sa distraga atentia de la problemele create in salarizare de masurile Guvernului. 
"Federatia Solidaritatea Sanitara nu a sustinut si nu sustine practica platilor informale din sistemul sanitar, 
incurajand respectarea normelor deontologice de catre membrii sai de sindicat. 
De asemenea, Federatia 'Solidaritatea Sanitara' respinge in mod categoric conditionarea actului medical, aceasta 
practica fiind incompatibila cu calitatea de salariat in sistemul public de sanatate. Cei pe care-i reprezentam sunt 
in egala masura lucratori in sistemul sanitar si potential pacienti, fiind interesati si ei in corecta functionare a 
sistemului sanitar. 
In acelasi timp, Federatia 'Solidaritatea Sanitara' considera ca aducerea in discutie a problemei platilor informale 
in momentul negocierilor pe tema perturbarilor pe care le-a introdus OUG nr. 114/2018 in sistemul de salarizare 
are ca singur scop incercarea de a abate atentia de la problemele salariale cu care se confrunta salariatii din 
sanatate", se arata intr-un comunicat remis Ziare.com. 
Lupta impotriva Justitiei amplifica spaga 
Federatia sindicala sustine ca nu are competente legale de control si sanctiune in ce priveste coruptia, ci exista ca 
sa apere drepturile angajatilor din sistem si o acuza pe Pintea ca nu intelege rolul sindicatelor. 
"Discutiile despre implicarea organizatiilor sindicale in controlul ce vizeaza rezolvarea problemei 'spagilor din 
sanatate' dovedesc o neintelegere a rostului de aparator al intereselor salariatilor pe care-l au organizatiile 
sindicale, reamintindu-ne de tristul episod al judecarii sotilor Ceausescu, in cadrul caruia avocatul acestora s-a 
transformat in acuzator. 
Singurele organizatii colective care sunt abilitate legal in privinta monitorizarii si controlul respectarilor normelor 
deontologice, respectiv a sanctionarii abaterilor de la regulile din domeniu, sunt organismele profesionale. 
Daca Ministerul Sanatatii considera ca aceste organisme nu-si fac datoria atunci are posibilitatea de a le retrage 
atributiile in domeniu pe care le-a acordat (odata cu dreptul de-a obliga salariatii la plata unor cotizatii 
obligatorii). 
De asemenea, consideram ca incercarea de-a aduce in discutie necesitatea implicarii sindicatelor in problema 
'spagilor din sanatate' dovedeste esecul institutiilor din sectorul sanitar abilitate legal in acest domeniu, incepand 
cu diferitele comitete si comisii create la nivelul unitatilor ca parte a unor strategii de lupta si continuand cu 
diferitele autoritati din subordinea MS", se mai spune in comunicat. 
Sindicatul arata ca fenomenul coruptiei in Sanatate este intarit si de lupta pe care coalitia de guvernare o duce 
impotriva Justitiei. 
"Preocuparea Ministerului Sanatatii pentru problema 'spagilor din sanatate' o consideram legitima. Insa, ea nu 
poate fi redusa la problema platilor informale pe care se considera ca le primesc unii dintre salariati, aceasta fiind 
doar o mica parte a problemei. 
In conditiile in care scena politica este marcata de lupta impotriva institutiilor responsabile de sanctionarea 
coruptiei, scaparea marilor corupti din politica parand sa fie preocuparea fundamentala a celor aflati la putere, 
este de asteptat ca autoritatea si eficienta Guvernului in lupta impotriva 'spagilor din sanatate' sa fie mult 
diminuate, 'marile spagi' (cele care afecteaza cel mai grav sistemul) fiind de fapt conectate la acest spatiu al 
politicii", mai spune federatia sindicala. 
Coruptia nu e la medici si asistente, ci la manageri si Casa de Sanatate 
Solidaritatea Sanitara sustine ca marea problema din Sanatate nu e la nivelul angajatilor care iau sau nu spaga, ci 
la nivelul de management si contracte. 
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"Notorietatea situatiilor descoperite la Casa Nationala de Asigurari de Sanatate constituie un argument 
suficient pentru a determina Ministerul Sanatatii la o corecta ierarhizare a interventiilor impotriva 'spagilor din 
sanatate'", spune sindicatul. 
"Federatia 'Solidaritatea Sanitara' considera ca Ministerul Sanatatii, inainte de a descrie platile informale ca fiind 
un fenomen national, este obligat sa desfasoare un studiu temeinic pentru identificarea amplorii problemei (si a 
solutiilor posibile) . In conditiile in care medicina se bazeaza pe dovezi credem ca si gestionarea sistemului sanitar 
trebuie sa se bazeze pe dovezi. 
Practica Ministerului Sanatatii de a indica e-mailurile si telefoanele primite de reprezentantii sai ca dovezi ar 
putea fi contracarata de indicarea discutiilor pe care noi le avem cu unii dintre membrii nostri care indica absenta 
practicii platilor informale. Insa, noi stim ca din punct de vedere stiintific ambele practici se mentin la nivelul 
dovezilor anecdotice, nefiind capabile de furnizarea unor dovezi stiintifice privind amploarea fenomenului 
(dovezile stiintifice fiind o conditie obligatorie a oricarei politici publice riguroase) ", adauga Federatia. 
Argument sindical: Medicii si asistentele nu iau spaga in afara, deci nici in tara 
La randu-i insa aduce ca argument in sustinerea afirmatiilor faptul ca medicii si asistentele care pleaca sa lucreze 
in afara nu sunt reclamati ca ar lua mita. 
"In cazul profesionistilor din sistemul de sanatate romanesc care migreaza pentru munca in sistemele de sanatate 
din alte state UE (in special) nu exista reclamatii privind practica platilor informale sau conditionarea actului 
medical in acele sisteme de sanatate. 
In aceste conditii este evident ca problema 'spagilor din sanatate' nu este una a salariatilor din sanatate (daca ar fi 
asa ei ar continua o astfel de practica oriunde s-ar duce), ci a modului in care este structurat sistemul. 
In termenii lui Philip Zimbardo, 'nu merele sunt putrede, ci cosul este prost construit'. Ceea ce inseamna ca solutia 
problemei n-o constituie demonizarea salariatilor, ci regandirea sistemului. Or, reforma sistemului de sanatate sta 
in puterea Ministerului Sanatatii", conchide sindicatul. 
Amintim ca Sorina Pintea a declarat marti seara, ca a discutat cu sindicatele si ca s-a convenit intarirea rolului 
federatiilor in luarea deciziilor, in rezolvarea unor probleme care tin in organizarea muncii salariatilor dintr-un 
spital. 
"Concluzia a fost ca impreuna vom lua niste decizii, poate chiar constientizate intr-un plan de masuri, astfel incat 
sa limitam foarte mult acest fenomen care din pacate nu este eradicat si i-as contrazice putin pe colegii mei, in 
sensul ca este inca de mare amploare. In permanenta mesajele care imi vin scot in evidenta acest aspect", a 
declarat Pintea intr-o conferinta de presa sustinuta dupa intalnirea cu reprezentanti ai sindicatelor Sanitas si 
Solidaritatea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Transportatorii români participă astăzi la protestul din faţa Parlamentului European 
Tranportatorii români participă, joi, la un protest organizat la Bruxelles, în faţa Parlamentului European, de mai 
mulţi transportatori din Europa care sunt nemulţumiţi de schimările din domeniu pe care europarlamentarii vor 
să le adopte, în aceeaşi zi. 
Protestul este autorizat pentru un număr de 600 persoane şi zece camioane, din ţări precum România, Bulgaria, 
Ungaria şi Polonia. Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT) şi Uniunea Naţională a Transportatorilor 
Rutieri din România (UNTRR) sunt două dintre organizaţiile transportatorilor din România care participă la acest 
protest. Transportatorii din Estul continentului susţin că noile reglementări îi dezavantajează în faţa celor din 
Vestul continentului. 
Comisia de Transport şi Turism a Parlamentului European (TRAN) va vota, joi, cele trei propuneri cheie ale 
Pachetului Mobilitate 1. Dacă vor fi adoptate, aceste propuneri vor fi aprobate în sesiunea plenară a PE din 14 - 17 
ianuarie 2019. 
UNTRR le-a solicitat sprijinul eurodeputaţilor români să respingă Pachetul Mobilitate 1, în colaborare cu 
eurodeputaţii din alte state membre ale Uniunii Europene (UE) afectate. 
Pachetul Mobilitate 1 a fost publicat de Comisia Europeană la 31 mai 2017 şi cuprinde propuneri de modificare a 
legislaţiei europene în domeniul transporturilor rutiere, precum: propunerea de Lege specială pentru aplicarea 
Directivei detaşării nr. 71/1996 la transporturile rutiere; propunerea de revizuire a Regulamentului 561/2006 
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privind timpii de conducere şi de odihnă ai şoferilor profesionişti; propunerea de modificare a Regulamentului 
nr.1071/2009 privind accesul la profesie şi a Regulamentului 1072/2009 privind accesul la piaţa de transport 
rutier de marfă. 
La data de 4 decembrie 2018, Consiliul Miniştrilor de Transport din UE (ministrul de resort din România s-a abţinut 
de la vot) a adoptat poziţia (abordare generală) privind Pachetul de Mobilitate 1, bazată pe propunerile Alianţei 
Rutiere a Statelor din Vestul UE. 
Noile reglementări prevăd aplicarea următoarelor reguli: 
1. a detaşării la transporturile rutiere internaţionale, cu exceptarea tranzitului şi a transportului bilateral, definit 
extrem de restrictiv: în drumul spre ţara de destinaţie şi în drumul de întoarcere, se permite o activitate 
suplimentară de încărcare/descărcare în ambele direcţii, fără a se încadra în regimul de detaşare, sau zero la 
plecare şi până la două (operaţiuni) în drumul de întoarcere. Pentru toate celelalte tipuri de operaţiuni, inclusiv 
pentru cabotaj, regimul de detaşare integrală se aplică începând cu prima zi a operaţiunii; 
2. restricţionarea cabotajului prin introducerea unei perioade de „răcire” (cooling-off) de 5 zile înainte ca alte 
operaţiuni de cabotaj să poată fi efectuate în aceeaşi ţară cu acelaşi autovehicul; 
3. interzicerea efectuării perioadei de repaus săptămânal normal în cabina autovehiculului; întoarcerea acasă a 
şoferilor cel puţîn o dată la patru săptămâni - sau, în cazul în care şoferul alege să ia două repausuri săptămânale 
reduse, după numai trei săptămâni pe drum; 
4. obligaţia dotării tuturor autovehiculelor care efectuează operaţiuni de transport internaţional cu tahograf 
inteligent până la sfârşitul anului 2024. 
După aprobarea poziţiei PE, Pachetul Mobilitate 1 va intra în procedura de trialog pentru armonizarea poziţiilor 
celor trei instituţii europene: Parlamentul European, Comisia Europeană şi Consiliul de Transport UE, în vederea 
aprobării textului final. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România preia oficial Preşedinţia Consiliului UE. Ceremonii, în prezenţa liderilor europeni/ Trafic restricţionat 
în Capitală 
Preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker, al Parlamentului European Antonio Tajani şi al Consiliului 
European Donald Tusk vor fi, începând de joi la Bucureşti, cu ocazia inaugurării Preşedinţiei Consiliului UE preluată 
de România de la 1 ianuarie. 
Preşedinţia rotativă a Consiliului UE preluată de România va debuta, joi, cu o ceremonie de deschidere şi un 
concert inaugural la Ateneul Român. De la ora 20.00 vor susţine discursuri de deschidere premierul Viorica 
Dăncilă, preşedintele PE Antonio Tajani, preşedintele Consiliului European Donald Tusk şi preşedintele Comisiei 
Europene Jean-Claude Juncker. 
De asemenea, vineri, Jean-Claude Juncker va avea, vineri, întâlniri bilaterale cu preşedintele Klaus Iohannis şi 
ulterior cu premierul Viorica Dăncilă, potrivit unui comunicat al Reprezentanţei Comisiei Europene. Cele două 
reuniuni vor fi urmate de conferinţe de presă. 
Astfel, de la ora 10.30, Jean-Claude Juncker va susţine o conferinţă de presă, alături de preşedintele Klaus 
Iohannis la Palatul Cotroceni, iar de la 12.30 va avea la Palatul Victoria o conferinţă de presă alături de premierul 
Viorica Dăncilă. 
Alături de Jean-Claude Juncker vor fi primiţi, vineri la Cotroceni şi membrii Colegiului Comisarilor, în contextul 
preluării de către România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, a anunţat Administraţia Prezidenţială. 
„Vizita membrilor Comisiei Europene are loc în contextul preluării de către România a Preşedinţiei Consiliului 
Uniunii Europene (UE), începând cu 1 ianuarie 2019. Colegiul Comisarilor efectuează, la începutul fiecărui 
semestru, o vizită în statul membru care deţine Preşedinţia Consiliului UE. Subiectul discuţiilor va fi legat de 
Preşedinţia României la Consiliul UE, cu accent pe principalele dosare europene pe care România le va gestiona în 
această perioadă”, potrivit sursei citate. 
Sursa menţionată a adăugat că preşedintele Iohannis va sublinia că exercitarea pentru prima dată de către ţara 
noastră a Preşedinţiei rotative a Consiliului UE va reprezenta „o bună oportunitate pentru a reafirma 
angajamentul în favoarea consolidării proiectului european”. 
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”Preşedintele Klaus Iohannis va evidenţia faptul că România doreşte să exercite un mandat de succes, orientat 
spre rezultate concrete, care să contribuie la avansarea agendei europene, ţinând cont, însă, de contextul 
complex în care îşi va derula activitatea în următoarele şase luni”, conchide Preşedinţia. 
Agenda preşedintelui Comisiei Europene include întâlniri, vineri, şi cu preşedinţii Camerei Deputaţilor şi Senatului, 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, la Palatul Parlamentului, conform anunţului reprezentanţei CE în 
România. 
România a preluat de la 1 ianuarie 2019, de la Austria, Preşedinţia Consiliului UE, pentru un mandat de şase luni. 
Trafic restricţionat în Capitală din cauza ceremoniei de lansare a Preşedinţiei la Consiliul UE 
Circulaţia va fi restricţionată, joi, între orele 15:00 şi 23:00, deoarece va avea loc debutul oficial al Preşedinţiei 
României la Consiliul Uniunii Europene, ce va avea loc la Ateneul Român şi Palatul Regal, informează Brigada 
Rutieră. 
„În ziua de 10 ianuarie a.c., va avea loc ceremonia oficială de lansare a Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii 
Europene, activitate ce va avea loc în clădirea Ateneului Român şi Palatul Regal. Pentru buna desfăşurare a 
evenimentului, se va restricţiona traficul rutier, între orele 15.00-23.00, cu excepţia organizatorilor şi instituţiilor 
de asigurare a ordinii publice, pe următoarele străzi: -Str. Benjamin Franklin; -Str. Constantin Esarcu; -Str. Nicolae 
Golescu”, precizează Brigada Rutieră, printr-un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, totodată, se va restricţiona traficul rutier şi pietonal pe următoarele străzi: Str. Episcopiei, 
între orele 19.30 – 20.00; Calea Victoriei, între orele 21.30 – 21.45. 
„Parcările care vor fi folosite pe perioada de desfăşurare a evenimentului cu acces exclusiv pe baza permiselor de 
acces şi a invitaţiilor sunt următoarele: parcarea George Enescu; parcarea Sala Palatului; parcarea publică 
Constantin Esarcu; Parcările menţionate mai sus vor fi rezervate cu sprijinul Poliţiilor Locale competente teritorial, 
începând cu data de 09 ianuarie a.c., orele 22.00”, mai precizează Brigada Rutieră. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă anunță o problemă majoră la președinția Consiliului UE: Nu vom obține un acord politic. Părerile sunt 
divizate 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat joi, la RRA, că un acord politic între statele membre ale Uniunii Europene în 
privința cadrului financiar multianual nu va fi finalizat în timpul președinției române a Consiliului UE, deoarece nu 
există consens, părerile fiind divizate. 
„Nu (nu vom obține un acord politic-n.r), avem o abordare realistă. Am spus că sper să facem pași importanți, dar 
nu vom obține un acord politic pentru că există o divizare a părerilor privind acest aspect între statele membre, 
iar Consiliulul UE din decembrie 2018 a reliefat acest lucru”, a declarat Viorica Dăncilă, la postul public de radio, 
întrebată dacă există posibilitatea obținerii unui acord politic între statele membre UE în privința cadrului 
financiar multianual în timpul președinției române a Consiliului UE, conform Mediafax. 
Întrebată care este cel mai dificil dosar din mandatul României la Președinția Consiliului UE, premierul a răspuns: 
„Cu siguranță cadrul financiar multianual, pentru că de modul în care vom gestiona acest dosar vor fi avute în 
vedere și celelalte politici, fie cele tradiționale sau migrație, azil, politica externă, tot ceea ce vom hotărâ în 
următoarea perioadă. Avem și alte provocări la care trebuie să dăm un răspuns, mă refer la Brexit, la UE post-
brexit”. 
De asemenea, premierul a afirmat că România va face tot posibilul pentru ca cetățenii români să beneficieze de 
aceleași dreptul după ieșirea Marii Britanii din UE. 
„Respectăm decizia Marii Britanii de a se retrage din UE, dar trebuie să ne asigurăm în același timp că vom limita 
consecințele negative generate de această retragere. Cel mai eficient instrument în acest sens îl reprezintă 
Acordul de retragere agreat la nivel politic de liderii UE și Theresa May, care reprezintă un compromis echilibrat. 
Acordul obținut va asigura pertitudinea juridică atât pentru mediul de afacericât și pentru cetățeni, cărora le 
garantează păstrarea drepturilor de care beneficiază și în prezent. Cetățenii trebuie să rămână prioritatea noastră. 
De asemenea trebuie să sprijinim eforturile Comisiei Europene, a negociatorului șef și a celorlalte instituții 
europene pentru a asigura cadrul institutțional necesar în oricare dintre scenariile care s-ar putea concretiza în 
perioada următoare. Cred că obținerea unității statelor membre în jurul principiilor stabilite la nivelul UE este 
important în acest dosar”, a adăugat Dăncilă. 
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Un alt dosar din cadrul Președinției Consiliului UE, amintit de premier ca fiind unul „extrem de dificil și 
controversat” este migrația: „Acest dosar a dominat în ultimii ani agenda europeană și reflectă una dintre 
procupările majore ale cetățenilor”. 
Premierul a precizat că România a preluat Președinției Consiliului UE în premieră, fiind la primul exercițiu de acest 
fel. 
„Suntem la primul astfel de exercițiu, într-un context atipic. Procedura legislativă va fi mai scurtă în contextul 
alegerilor pentru Parlamentul European, iar numărul mare de dosare care așteaptă a fi finalizate creează o 
presiune mare asupra Președinției României la Consiliul UE. Există voință politică din partea instituțiilor europene 
și cu siguranță din partea statelor membre pentru a finaliza cât mai multe dosare până la sfârșitul acestui ciclu 
legislativ, pentru că România încheie agenda strategică 2014-2019. Un dosar complex este cu siguranță cadrul 
financiar multianual, dosar în care ne propunem să avansăm cât de mult e posibil. Dincolo de temele existente nu 
e exclus să apară și alte teme, situațiile de criză”, a conchis Viorica Dăncilă, la RRA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ședință de guvern. Premierul V. Dăncilă: Voi prezenta săptămâna viitoare, în plenul PE, priorităţile 
preşedinţiei României la Consiliul UE 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat miercuri că va prezenta săptămâna viitoare în plenul Parlamentului European 
priorităţile Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. Declarațiile integrale ale premierului Viorica 
Dăncilă pot fi urmărite în secțiunea VIDEO. 
"La începutul săptămânii viitoare, mai precis luni şi marţi, voi avea mai multe întrevederi oficiale la Strasbourg şi 
voi prezenta în plenul Parlamentului European priorităţile mandatului Preşedinţiei noastre. Înţelegem pe deplin 
oportunitatea pe care o avem acţionând împreună pentru România şi UE", a declarat premierul în debutul 
şedinţei de guvern.  
Potrivit şefei Executivului, "suntem pregătiţi atât la nivel tehnic, cât şi la nivel politic" pentru mandatul preluat de 
la 1 ianuarie 2019. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Viorica Dăncilă beneficiază de paza şi protecţia ofiţerilor SPP. La începutul mandatului, premierul renunţase la 
aceste servicii 
Informaţia privind faptul că premierul Viorica Dăncilă beneficiază de serviciile SPP a fost confirmată de purtătorul 
de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
Acesta a mai spus că pe perioada deţinerii, de către România, a preşedinţiei Consiliului UE, premierul beneficiază 
de servicii de pază din motive de securitate. 
Anterior, surse oficiale, au declarat pentru agenţia MEDIAFAX că Viorica Dăncilă beneficiază de paza şi protecţia 
ofiţerilor SPP. 
La începutul mandatului, ea a renunţat la serviciile oferite de SPP, în contextul în care liderul PSD, Liviu Dragnea, l-
a acuzat în mod repetat pe şeful serviciului că se implică în politică. 
”Începând de astăzi (miercuri - n.r.) doamna premier beneficiază de paza şi protecţia ofiţerilor SPP. Doar dânsa, 
nu şi ceilalţi miniştri. Nu este sigur dacă paza şi protecţia SPP operează doar în perioada reuniunilor ocazionate de 
preşedinţia română a Consiliului UE”, au mai precizat pentru MEDIAFAX sursele citate. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, la sfârşitul lunii ianuarie 2018, la începutul şedinţei de guvern, că a transmis 
încă de luni seara că nu vrea să beneficieze de protecţia ofiţerilor SPP, urmând să îndeplinească ”formalităţile 
legale în acest sens”. 
”Pentru că a apărut o serie de speculaţii în spaţiul public, aş vrea să precizez că am transmis SPP încă de luni seara 
că nu vreau să beneficiez de protecţie. Înţeleg că toţi miniştrii au aceeaşi opţiune şi am comunicat deja acest 
lucru. Vom îndeplini formalităţile legale în acest sens. Nu am nicio problemă cu ofiţerii SPP, a căror muncă o 
respect, nici nu instituţia, însă aceasta este decizia mea. Nu sunt singurul demnitar care a optat în acest sens”, a 
declarat Viorica Dăncilă. 
Şi miniştrii din Cabinetul său au renunţat la protecţia Serviciului de Protecţie şi Pază, în contextul acuzaţiilor 
liderului PSD Liviu Dragnea la adresa şefului SPP, Lucian Pahonţu. 
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Liderul PSD Liviu Dragnea l-a acuzat în mod repetat pe şeful SPP, Lucian Pahonţu, că se implică în politică, la un 
moment dat spunând despre el că este un personaj veninos. Ultima relatare legată de Pahonţu a fost făcută de 
Dragnea luni seara, după învestirea Guvernului Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul l-a detaşat în funcţia de prefect al Capitalei pe Stana Sever Romulus/ Ce spune primarul Sectorului 6 
despre fostul lui consilier 
Guvernul a aprobat, miercuri, un proiect de hotărâre prin care l-a detaşat în funcţia de prefect al Capitalei pe 
Stana Sever Romulus, a anunţat purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu, după şedinţa Executivului. 
Stana Sever Romulus a fost consilierul primarului din sectorul 6, Gabriel Mutu, iar în trecut a lucrat în calitate de 
consilier la ANSVSA. 
Ce spune primarul Sectorului 6 al Capitalei despre fostul lui consilier 
Primarul Sectorului 6 al Capitalei, Gabriel Mutu, a declarat, pentru MEDIAFAX, că noul prefect al Capitalei, 
Romulus Sever Stana, i-a fost consilier şi că este potrivit pentru noua funcţie, subliniind că este „un bun 
profesionist”. 
„Este adevărat că a lucrat cu mine. Dumnealui a lucrat foarte mult în administraţie şi cred că este foarte potrivit 
pentru noua funcţie de prefect al Capitalei şi sunt convins că îşi va face treaba în noua funcţie. Nu este membru 
de partid, şi oricum nu avea voie să fie membru de partid. Eu l-am susţinut lângă mine tocmai pentru că era un 
bun profesionist. Am lucrat cu domnia sa pe toată perioada de când sunt primar al Sectorului 6 din Capitală. Din 
momentul în care am preluat mandatul a fost consilierul meu, după care funcţionar public, în ultima perioadă de 
timp”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Gabriel Mutu primarul Sectorului 6 al Capitalei. 
Guvernul a aprobat, miercuri, un proiect de hotărâre prin care l-a detaşat în funcţia de prefect al Capitalei pe 
Stana Sever Romulus, a anunţat purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu, după şedinţa Executivului. 
Stana Sever Romulus a fost consilierul primarului din Sectorul 6, Gabriel Mutu, iar în trecut a lucrat în calitate de 
consilier la ANSVSA. 
Acesta va exercita cu caracter temporar funcţia de prefect al Capitalei, în urma detaşării. 
Potrivit declaraţiei de avere din 7 mai 2018, în perioada în care a fost consilier al primarului din sectorul6, a lui 
Sever Romulus Stana, acesta are un apartament de 57 mp cumpărat în anul 2016, dobândit prin credit. 
Salariul anual încasat la primăria sectorului 6, în funcţia de consilier al primarului, a fost de 38.190 de lei, conform 
sursei citate. Soţia sa, Cătălina Nicoleta Stana, ca poliţist local la D.G.P.L. Sector 6, a avut un salariu anual de 
54.356 de lei. Luca Andrei Stana a primit o alocaţie anuală de 1.008 lei, la sursa de venit fiind trecut Ministerul 
Muncii. 
Pe data de 20 decembrie 2018, Speranţa Cliseru şi-a încetat mandatul în funcţia de prefect al Capitalei, potrivit 
unui anunţ făcut de purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 
Fostul prefect al Capitalei, Speranţa Cliseru, este apropiată a Gabrielei Firea, ocupând în trecut funcţia de consilier 
al acesteia. Până să ajungă la Primăria Capitalei, Cliseru a fost administrator public al oraşului Voluntari, care îl are 
ca primar pe Florentin Pandele, soţul Gabrielei Firea. 
În jurul Speranţei Cliseru a existat o controversă referitoare la semnarea ordinului de intervenţie în forţă a 
jandarmilor la mitingul din 10 august din Piaţa Victoriei. În timp ce purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Române, 
Marius Militaru, a susţinut că aceasta a dat ordin, în jurul orei 23.30, ca jandarmii să intervină în forţă, primarul 
general al Capitalei, Gabriela Firea, a susţinut constant că ordinul a fost scris de jandarmi, iar semnătura 
prefectului a fost una formală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a respins-o a doua oară pe Adina Florea pentru şefia DNA. Motivul invocat: Nu conţine dovada 
că nu a colaborat cu Securitatea/ CNSAS îl contrazice pe preşedinte 
Preşedintele Klaus Iohannis a respins, miercuri, propunerea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, de a o numi pe 
Adina Florea procuror şef al DNA. Propunerea este respinsă pentru a doua oară, iar motivul invocat este că 
documentaţia nu conţine dovada că Florea nu a colaborat cu Securitatea. 
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”Constat că subzistă temeiurile de fapt şi de drept avute în vedere la respingerea propunerii iniţiale de numire în 
funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie a doamnei Adina Florea, procuror la Parchetul de pe 
lângă Curtea de Apel Constanţa”, i-a transmis preşedintele Klaus Iohannis ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. 
Motivul invocat de şeful statului este că documentaţia nu conţine dovada că Florea nu a colaborat cu Securitatea. 
Iohannis a luat decizia ”ţinând seama de faptul că atestarea îndeplinirii condiţiilor legale pentru numirea 
procurorilor în funcţii de conducere se realizează în formele şi în modalităţile prevăzute de lege, inclusiv în 
condiţiile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 24/2008 privind accesul la propriul dosar şi deconspirarea 
Securităţii, şi luând act de faptul că, în continuare, documentaţia transmisă nu conţine dovada care să ateste 
îndeplinirea condiţiei prevăzute la art. 48 alin. (10) din Legea nr. 303/2004, respectiv aceea ca persoana propusă 
să nu fi făcut parte din serviciile de informaţii înainte de anul 1990 şi nici să nu fi colaborat cu acestea. Având în 
vedere că prin considerentele Deciziei nr. 358/2018, Curtea Constituţională nu recunoaşte ministrului justiţiei - în 
virtutea rolului central al acestuia în cadrul procedurii de numire a procurorilor în funcţiile de conducere 
prevăzute la art. 54 alin. (1) din Legea nr. 303/2004 - posibilitatea înaintării unei propuneri cu eludarea condiţiilor 
obiective impuse de lege”, se mai arată în scrisoarea preşedintelui Klaus Iohannis adresată lui Tudorel Toader. 
Tudorel Toader a propus-o iniţial pe Adina Florea pentru şefia DNA în luna noiembrie, iar pe data de 21 noiembrie 
preşedintele a anunţat că o respinge pentru că documentaţia nu conţinea adeverinţa CNSAS care sîă arate că nu a 
existat o colaborare a candidatului cu fosta Securitate. 
A doua propunere a Adinei Florea făcută de Tudoreşl Toader a fost pe data de 27 decembrie 2018. 
Buchet (CNSAS): În cazul Adinei Florea, a fost emisă o adeverinţă de necolaborare încă din 2009  
În cazul Adinei Florea, respinsă a doua oară de preşedinte pentru şefia DNA, a fost emisă o adeverinţă din 2009 de 
necolaborare cu Securitatea, care a fost menţinută şi în 2017, a reiterat Constantin Buchet, preşedinte Colegiu 
CNSAS.  
Constantin Buchet, preşedinte Colegiului CNSAS, a declarat, miercuri, la Antena 3, că în cazul Adinei Florea, 
respinsă a doua oară de preşedinte pentru şefia DNA, Consiliul a emis o adeverinţă din 2009 de necolaborare cu 
Securitatea, care a fost menţinută şi în 2017 şi care nu a suferit modificări. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan aşteaptă opinia Ministerului Justiţiei pentru declasificarea documentelor privind protestul din 10 
august 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a spus miercuri seară că documentele ce vizează protestul din 10 august sunt în 
curs de declasificare parţială, însă este aşteptat în acest sens şi un punct de vedere de la Ministerul Justiţiei. 
„Referitor strict la declasificarea acestor documente existente deja la Parchet, pot să vă spun că din punct de 
vedere al oportunităţii, structurile care gestionează cazurile au ajuns la o solulţie de declasificare parţială, dar 
aşteptăm un punct de vedere de la ministrul Justiţiei”, a declarat ministrul Carmen Dan, la RomâniaTV. 
Ministrul de Interne a subliniat că nu a discutat cu liderul PSD, Liviu Dragnea, nici despre declasificarea 
documentelor, nici despre evenimentele de la protestul din 10 august. 
La protestul din 10 august 2018 din Piaţa Victoriei, la care au participat mii de oameni, au avut loc mai multe 
violenţe ce s-au soldat cu zeci de răniţi (protestatari şi jandarmi). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MApN a trimis Preşedinţiei o plângere prelabilă în care se cere ANULAREA decretului de prelungire a 
mandatului şefului Statului MajoR: Trebuia parcursă procedura ca la numire 
Ministerul Apărării Naţionale anunţă că a depus o plângere prealabilă la Administraţia Prezidenţială, prin care 
solicită revocarea decretului de prelungire a mandatului şefului Statului Major, precizând că trebuia parcursă 
aceeaşi procedură ca la numire, respectiv propunerea să vină de la ministru. 
Ministerul Apărării Naţionale a depus, marţi, o plângere prealabilă la Administraţia Prezidenţială, prin care solicită 
revocarea Decretului nr. 1331 emis în data de 28 decembrie 2018, privind prelungirea mandatului şefului Statului 
Major al Apărării. 
"În motivaţia documentului, M.Ap.N. susţine faptul că decretul încalcă dispoziţiile legale prevăzute în Legea 346 / 
2006 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Apărării Naţionale, articolul 32, alineatul 5, conform căruia 
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„Şeful Statului Major al Apărării este militarul cu rangul de conducere cel mai înalt din armată, numit de 
Preşedintele României, la propunerea ministrului apărării, cu avizul primului-ministru, pentru o perioadă de 4 ani, 
cu posibilitatea de prelungire cu până la un an”", arată Ministerul Apărării Naţionale, într-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Concret, în document se arată că pentru prelungirea mandatului şefului SMAp ar fi trebuit să fie parcursă aceeaşi 
procedură ca şi în cazul numirii, mai exact la propunerea ministrului apărării naţionale şi cu avizul Prim-
Ministrului. 
În acest caz, arată MApN, nu există nici propunerea ministerului, nici avizul premierului. 
"În document, a fost evidenţiat precedentul juridic, prin faptul că Preşedintele României a prelungit mandatul 
Şefului Statului Major General în anul 2010, prin Decretul nr. 882, având în vedere propunerea ministrului apărării 
naţionale şi avizul prim-ministrului", potrivit sursei citate. 
Ministerul Apărării a transmis către Preşedinţie o plângere prealabilă prin care cere anularea decretului de 
prelungire a mandatului şefului Statului Major al Apărării, urmând ca, dacă Preşedinţia nu anulează decretul, să-l 
atace şi în contencios, au transmis, anterior, surse din minister pentru MEDIAFAX.  
Surse din Ministerul Apărării Naţionale au explicat, pentru MEDIAFAX, că instituţia a transmis marţi seară către 
Administraţia Prezidenţială o plângere prealabilă prin care se cere anularea decretului de prelungire a mandatului 
şefului Statului Major al Apărării, urmând ca, dacă Preşedinţia nu anulează decretul în termen de 30 de zile, 
plângerea să fie trimisă şi la instanţă, în contencios-administrativ. 
"Este vorba despre o plângere prealabilă, paşii legali pentru a ataca un act care, să zicem noi, este ilegal este 
pentru prima dată la unitatea emitentă şi apoi la contencios-administrativ. (Am cerut -n.r.) să anuleze acel 
document şi motivele pentru care noi spunem că este ilegal, pentru că nu are semnăturile conform legii", au 
explicat sursele citate pentru MEDIAFAX. 
Termenul legal pentru ca Administraţia Prezidenţială să dea un răspuns este de 30 de zile. 
Plângerea prealabilă a fost depusă şi înregistrată marţi seară, potrivit sursei citate. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat pe 28 decembrie 2018 decretul de prelungire, cu un an, a mandatului 
generalului Nicolae Ciucă ca şef al Statului Major al Apărării, după ce a respins în şedinţa CSAT propunerea făcută 
de MApN pentru această funcţie. 
Ulterior, premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Apărării, Gabriel Leş, au acuzat că şeful statului nu a avut bază 
legală, deoarece propunerea de prelungire a mandatului nu a venit din partea MApN. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că decretul pentru prelungirea mandatului şefului SMG, Nicolae Ciucă, 
semnat de preşedintele Klaus Iohannis, nu respectă condiţiile de legalitate şi creează premisele unui conflict 
juridic de natură constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procesul intentat de Liviu Dragnea Comisiei Europene face VÂLVĂ în presa internațională - AFP relatează pe 
larg despre problemele penale ale liderului PSD 
Preşedintele partidului aflat la putere în România, Liviu Dragnea, a intentat o procedură împotriva Comisiei 
Europene la Curtea de Justiţie a UE (CJUE), în urma unei anchete în care este acuzat în legătură cu folosirea de 
fonduri europene, a precizat miercuri CJUE pentru agenţia France Presse. 
Plângerea preşedintelui Camerei Deputaţilor din România a fost depusă la 11 decembrie la tribunalul Uniunii 
Europene, a declarat un purtător de cuvânt, confirmând informaţii apărute în presă care au dezvăluit această 
acţiune, într-un moment în care România a preluat preşedinţia Consiliului UE, potrivit AFP, citat de Agerpres. 
Liderul Partidului Social Democrat (PSD) este suspectat de abuz de putere şi folosirea de documente ori declaraţii 
false într-un dosar care vizează, printre altele, utilizarea de fonduri europene, conform Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie (DNA), adaugă agenţia. Aceste fonduri care erau destinate unor proiecte de infrastructură ar fi fost 
deturnate când el era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman, între 2000 şi 2012, notează AFP. 
Procedura se bazează în special pe o anchetă a Oficiului European de Luptă Antifraudă (OLAF), care în septembrie 
2016 a recomandat UE să "recupereze în totalitate 21 de milioane de euro" oferite pentru proiectele de 
infrastructură în cauză. Liviu Dragnea respinge acuzaţiile. 
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El a atacat în instanţă Comisia Europeană ca autoritate sub tutela căreia se află OLAF, organism care anchetează 
fraudele la bugetul UE, reaminteşte agenţia de presă. 
Potrivit unei surse apropiate dosarului, apărarea lui Dragnea a contestat validitatea raportului OLAF şi a cerut, în 
van, deschiderea unei anchete interne, adaugă AFP. Apărarea consideră că drepturile la apărare nu au fost 
suficient respectate în cursul acestei proceduri. 
România a preluat preşedinţia Consiliului UE pentru şase luni, iar în această săptămână preşedintele Comisiei 
Europene, Jean-Claude Juncker, se va afla la Bucureşti pentru a lansa oficial această preşedinţie, reaminteşte AFP. 
Potrivit agenţiei franceză de presă, guvernul român este în relaţii reci cu Bruxellesul în special din cauza unei 
reforme controversate a sistemului judiciar, destinată, potrivit detractorilor săi, să îi disculpe pe oficialii politici 
acuzaţi de corupţie, printre care şi Dragnea. 
Citește și: Ion Cristoiu DEZVĂLUIE strategia lui Liviu Dragnea pentru campania de la prezidențiale - Cum va LUPTA 
cu DNA 
De la aderarea sa la UE în 2007, România este supusă unui dispozitiv de control întărit în materie de luptă 
împotriva corupţiei, pe care îl consideră o atingere adusă suveranităţii sale, încheie AFP. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cel mai SLAB Leu din istorie. Cursul euro: peste 4,67 lei 
Cursul valutar leu-euro a urcat la cel mai ridicat nivel miercuri, 4,6722 lei, o creştere de 0,11%, faţă de marţi arată 
datele afişate de Banca Naţională a României (BNR). Cursul de schimb pentru euro a intrat pe o tendinţă de 
creştere din decembrie. 
De asemenea, cursul pentru dolar, care în România este stabilit prin comparaţie cu euro, a crescut miercuri faţă 
de marţi, cu 0,08%, la 4,0803 lei, dar acesta nu este cel mai ridicat nivel istoric. 
În plus, cursul de schimb pentru francul elveţian a fost miercuri stabilit la 4,1614 lei, în creştere de la 4,1584 lei 
marţi. Un nivel mai ridicat de atât, de 4,1776 lei, a fost înregistrat la data de 7 iulie. 
În schimb, gramul de aur a fost stabilit la 168,0226 lei, în scădere de la 168,2768 lei marţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD, mesaj pentru BNR: E singura care poate şi are datoria să asigure stabilitatea cursului valutar 
Reprezentanţii PSD au precizat, miercuri pe Facebook, că Banca Naţională a României (BNR) este singura care 
poate şi are datoria să asigure stabilitatea cursului valutar, adăugând că Guvernul a luat o serie de măsuri pentru 
a aduce euro în economia românească. 
„Guvernul a luat multe măsuri pentru a aduce Euro în economia românească: atragerea de fonduri europene, 
politici publice de stimulare a investiţiilor, sprijinirea firmelor exportatoare prin subvenţii şi scheme de ajutor de 
stat. Toate aceste lucruri presupun vânzări de valută şi cumpărare de lei, ceea ce ar fi trebuit să scadă cursul 
valutar. Nivelul cursului valutar nu este în răspunderea Guvernului şi nu poate fi determinat de acţiunea 
guvernamentală. Banca Naţională este singura care poate şi are datoria de a asigura stabilitatea cursului valutar”, 
a precizat PSD, într-o postare miercuri pe Facebook. 
Cursul valutar leu-euro a urcat la cel mai ridicat nivel miercuri, 4,6722 lei, o creştere de 0,11%, faţă de marţi arată 
datele afişate de Banca Naţională a României (BNR). Cursul de schimb pentru euro a intrat pe o tendinţă de 
creştere din decembrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Indicele ROBOR ajuns la 2,90%, cel mai mic nivel din ultimele șapte luni 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcție de care se calculează cele mai multe rate în lei, a scăzut. 
A ajuns la 2,90%, cel mai mic nivel din ultimele șapte luni. 
Totodată, miercuri, indicele Robor la șase luni a scăzut la 3,23%, cel mai mic nivel din 28 iunie 2018, când a fost 
3,23%. 
Robor este rata medie a dobânzii la care se împrumută, între ele, instituțiile bancare din România, în lei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Banca Mondială şi-a redus estimările privind economia României: 3,5% în 2019 şi 3,1% în 2020 
Banca Mondială (BM) estimează că economia României va creşte în acest an cu 3,5%, o prognoză mai redusă cu 
un punct procentual decât cea din iunie 2018, potrivit raportului „Global Economic Prospects - Darkening Skies”, 
prezentat marţi seara. 
De asemenea, BM şi-a redus cu un punct procentual estimarea pentru 2020 şi 2021, la 3,1%, respectiv 2,8%. 
Anul trecut, economia României a crescut cu 4% în primul trimestru, cu 4,1% în trimestrul al doilea şi 4,3% în 
trimestrul al treilea, conform celor mai recente date prezentate de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
„Activitatea din Europa şi Asia Centrală (ECA) este estimată să scadă la 3,1% în 2018, de la 4% în 2017, reflectând 
reducerea activităţii de pe piaţa din Turcia, din a doua jumătate a anului. Excluzând Turcia, creşterea regională a 
rămas neschimbată, fiind estimată la 2,9%, în 2018, pe măsură ce activitatea a încetinit în ţările din vestul regiunii, 
cum ar fi Bulgaria şi România, ceea ce a fost compensat de o accelerare în partea de est a regiunii care a 
beneficiat de preţurile ridicate ale petrolului. Creşterea comerţului regional a scăzut în anul 2018”, detaliază 
„Global Economic Prospects - Darkening Skies”. 
În plus, România este una dintre cele trei ţări din regiune care, alături de Ucraina şi Turcia, şi-a majorat anul trecut 
dobânda de politică monetară. Rata dobânzii de politică monetară este în prezent de 2,5%, cât a fost stabilită 
începând cu 8 mai 2018, în creştere de la 2,25% din aprilie 2018. Majorarea s-a făcut pe fondul creşterii accelerate 
a inflaţiei. 
„În Europa Centrală, înăsprirea condiţiilor de pe piaţa muncii şi creşterea preţurilor la energie au împins inflaţia în 
cadrul ţintei, politica monetară rămânând stabilă în majoritatea ţărilor. O excepţie este România, unde cererea 
internă robustă a împins inflaţia peste limita superioară a cadrului ţintei, determinând înăsprirea politicii 
monetare. Treptat, accelerarea inflaţiei a dus la înăsprirea politicii monetare în Ucraina”, remarcă autorii 
raportului citat. 
Banca Naţională a României are o ţintă de inflaţie flexibilă, de 2,5%, plus/minus 1%. 
Creşterea economiilor din Europa Centrală a încetinit, anul trecut, iar încetinirea creşterii exporturilor şi lipsa 
forţei de muncă au redus din ritmul de creştere pentru economiile din Bulgaria, Croaţia şi România, se remarcă în 
raportul citat. 
„În schimb, în ciuda deficitului de forţă de muncă, creşterea economică în Polonia a accelerat uşor, datorită 
consumului şi investiţiilor puternice. Cererea internă puternică a sprijinit activitatea în Balcanii de Vest, cu 
excepţia Muntenegrului. În Fosta Republică Iugoslavă a Macedoniei, creşterea a revenit în 2018, deoarece 
formarea unui nou guvern a încheiat o criză politică prelungită şi sentimentul investitorilor a crescut”, precizează 
raportul BM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Corina Cretu dezvaluie dezastrul din absorbtia fondurilor UE: Suntem ultimii la combaterea somajului in 
randul tinerilor (Grafic) 
Romania nu a folosit niciun euro din banii europeni destinati combaterii somajului in randul tinerilor, arata 
comisarul european pentru Politica regionala, Corina Cretu, prin intermediul unui grafic publicat pe pagina 
personala de Facebook. 
Cretu noteaza ca banii pusi la dispozitia Romaniei puteau fi accesati pana pe 30 iunie 2018. 
"Aveti mai jos situatia implementarii programului destinat combaterii somajului in randul tinerilor intre intre 18 si 
25 de ani, din toate statele Uniunii Europene, tabel ce poate fi consultat pe site-ul Comisiei Europene. 
Sumele destinate acestui program lansat in 2015 puteau fi accesate pana in 30 iunie 2018. Va doresc tuturor o zi 
buna", a scris Corina Cretu pe reteaua sociala. 
 Romania are una dintre cele mai mari rate a somajului in randul tinerilor din UE 
Spre deosebire de Romania, Bulgaria a reusit sa cheltuie peste 50% din banii alocati prin programul Youth 
Employment Initiative. Slovenia a cheltuit cel mai mult, cu putin peste 90% din suma alocata. 
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Foto: Facebook/Corina Cretu 
 
 
Datele furnizate miercuri de Corina Cretu vin in contextul in care cu o zi in urma ministrul de resort, Rovana 
Plumb, se lauda de la tribuna Palatului Victoria ca Romania a ajuns la o absorbtie de 26% a fondurilor europene, 
aproape de media Uniunii Europene, care este de 27%. 
Youth Employment Initiative este un program in valoare de 3 miliarde de euro, alocati tarilor cu regiuni in care 
peste 25% dintre tineri nu au un loc de munca sau nu sunt incadrati in sistemul de invatamant. 
Amintim ca Romania domina topurile europene ale saraciei la tineret (16 -29 ani), potrivit datelor publicate in 
decembrie de Eurostat. 
La categoria risc de saracie, cu 29,2%, figuram pe locul 2, imediat dupa Danemarca (30,3%, cu observatia ca 
indicatorul este relativ la media nationala, iar acolo tinerii pleaca mult mai devreme de acasa), dar peste Spania 
(28,5%), Grecia (27,5%), Italia si Suedia (ambele cu 24,1%, usor peste vecina noastra, Bulgaria, care vine de-abia 
pe locul sapte cu 24%). 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Asociaţia Pro Infrastructură contrazice CNAIR: Scenariul realist e de 43 de km de autostradă inauguraţi în 
2019/ Reacţia CNAIR 
Reprezentanţii Asociaţiei Pro Infrastructură îl contrazic pe Alin Şerbănescu, purtătorul de cuvânt al CNAIR, care a 
avansat ideea că în 2019 vor fi inauguraţi 118 km de autostradă, şi spun că cel mai probabil cifra este de 43 de km, 
iar restul "promisiuni pentru naivi şi dezinformări grosolane". 
UPDATE - CNAIR: Pentru anul 2019 mizăm pe 118 km de autostradă, dar depinde de constructori 
CNAIR mizează pe inaugurarea a 118 km de autostradă, dar realitatea de la finele anului 2019 depinde de 
constructori, a declarat Alin Şerbănescu, purtător de cuvânt al companiei, în cadrul disputei cu asociaţia Pro 
Infrastructură. 
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Asociaţia Pro Infrastructură spune că, cel mai probabil, vor fi inauguraţi 43 de km de autostradă, iar restul sunt 
"promisiuni pentru naivi şi dezinformări grosolane". 
„Constructorii nu mai au blocaje administrative, dacă vor lucra, vom avea inaugurări”, a spus Şerbănescu. 
Purtătorul de cuvânt spune că, în relaţia cu constructorii, CNAIR trebuie să găsească întotdeauna o cale de mijloc, 
pentru că nici penalizările sau rezilierile nu sunt mereu o soluţie, şi trebuie ţinut cont şi de situaţia economică a 
constructorilor, precum şi de vreme sau alte situaţii care pot împiedica construcţia drumurilor. 
Anul trecut au fost inauguraţi 60 de kilometri de autostradă, iar anul acesta CNAIR a anunţat că ar putea fi 
inauguraţi 118 km. Din aceştia, 43 km pe A1 Lugoj-Deva, 41 km pe A10 Sebeş-Turda şi 34 km pe A3 Tg. Mureş-Cluj, 
între Iernut şi Câmpia Turzii. 
Asociaţia Pro Infrastructură contrazice CNAIR: Scenariul realist e de 43 de km de autostradă inauguraţi în 2019 
"În continuare autorităţile afişează dispreţul şi sfidarea din anii trecuţi, promiţând cai verzi pe pereţi. Avem şi o 
nouă abordare de tipul "nu noi dăm termenele, constructorii spun că finalizează în 2019". De parcă oficialii CNAIR 
sunt nişte mieluşei inocenţi care nu înţeleg ce li se întâmplă. Dacă antreprenorii nu respectă graficele de execuţie 
şi obligaţiile asumate contractual, de ce nu sunt penalizaţi?! Este, evident, doar o altă fumigenă creată cu scopul 
de a ascunde fuga de răspundere şi incompetenţa (i)responsabililor din Compania Naţională de Administrare a 
Infrastructurii Rutiere", scrie Pro Infrastructura, pe pagina de Facebook. 
Reprezentanţii asociaţiei fac referire la declaraţiile lui Alin Şerbănescu, purtătorul de cuvânt al CNAIR, care a spus 
că în noul an vor fi inauguraţi 118 km de autostradă. 
"Realitatea este cruntă. În 2019 pot fi inauguraţi cu siguranţă doar 43,28 km, adică loturile 3 (mai-iunie) şi 4 
(august-septembrie) ale Autostrăzii A1 Lugoj-Deva (între Holdea şi Şoimuş). În acest moment, este fezabil, dar 
dificil, ca la finalul lui 2019 să circulăm pe încă aproximativ 8 km din Autostrada A10 între Sebeş şi nodul Alba Iulia 
Sud, pe bretele scurte de acces de la Lancrăm. Restul tronsonului (până la Alba Iulia Nord) nu poate fi gata în 
2019, realist vorbind. Iar sectorul de 17,9 km din Autostrada Transilvania (A3) dintre Iernut şi Cheţani are doar 
şanse teoretice să fie deschis până la sfârşitul lui 2019 din cauza problemelor financiare ale constructorului 
(Astaldi) şi birocraţiei nerezolvate. 
Aşadar, scenariul realist ne indică 43,28 km noi de autostradă în acest an, iar cel foarte optimist 69,18 km. Restul 
sunt doar promisiuni pentru naivi, dezinformări grosolane şi minciuni gogonate", mai precizează Asociaţia Pro 
Infrastructură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Hotii au lasat in bezna jumatate din Autostrada Urbana. Iata cine si cand va rezolva problema 
Jumatate din Autostrada Urbana - deschisa, cu mare intarziere, acum circa 3 saptamani - va ramane cufundata in 
bezna, noapte de noapte, cel putin pana la primavara. Motivul: hotii au furat 4 kilometri de cablu de sub sosea, 
paralizand astfel iluminatul public in zona. 
Autostrada Urbana, lunga de 6,5 kilometri, a fost construita in 2 etape. Prima data - in baza unui contract incheiat 
de Compania de Drumuri, in 2007, cu Impressa Pizzaroti s-au construit putin peste 3 kilometri de sosea. Ulterior, 
incepand din 2015, Aktor a mai construit alti 3,3 kilometri de autostrada. 
Intr-un final, dupa 11 ani de la inceperea lucrarilor, capatul urban al Autostrazii A3 a fost inaugurat, in seara zilei 
de 14 decembrie 2018. Receptia a durat nu mai putin de 7 ore. In mod normal, tot acest timp ar fi trebuit sa le 
ajunga specialistilor de la CNAIR sa depisteze toate problemele soselei. Din pacate, le-a scapat o chestiune 
esentiala. 
Mai exact, echipa CNAIR a constatat ca jumatatea construita de Aktor a Autostrazii Urbane e cufundata in 
intuneric, in ciuda faptului ca ar fi trebuit sa fie iluminata. Ceea ce nu s-au mai straduit inspectorii sa afle este de 
ce nu functiona iluminatul pe respectiva portiune a soselei. Raspunsul n-a venit nici a doua si nici a treia zi, ci abia 
dupa 3 saptamani, cand s-a aflat ca hotii furasera 4 kilometri de cablu de alimentare de sub autostrada, paralizand 
sistemul de iluminat din zona. 
Acum, politistii cauta hotii de cablu, iar problema ar urma sa fie remediata de societatea Aktor, in circa doua luni, 
a declarat pentru Ziare.com purtatorul de cuvant al CNAIR, Alin Serbanescu. 
"La momentul in care Aktor a preluat santierul, in 2015, in procesul verbal n-a fost semnalata lipsa niciunui 
element. Ulterior, era sarcina societatii Aktor sa pazeasca santierul pe care-l preluase. 
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La momentul receptiei din decembrie 2018, noi am constatat, intr-adevar, ca nu functioneaza lumina. Cauza - 
adica lipsa cablurilor din subteran - s-a constatat abia ulterior. 
In aceste conditii, CNAIR, ca beneficiar al lucrarii, a sesizat Politia. De ce a fost furat cablul e lesne de inteles, de 
vreme ce el contine cupru. Cum anume s-a furat nu stim si ramane in seama organelor de ancheta sa stabileasca. 
Din cate am inteles noi, totusi, in 20 de minute, hotii ar avea timp sa fure 4 kilometri de cablu si sa mai si bea o 
cafea. Motivul: pot intra pe o gura de vizitare care duce in galeria unde e cablul. Apoi, pot lega cablul cu o sufa de 
masina si il pot trage afara. Ca pe o macaroana, daca vreti. In rest, nu mai ramane decat ca niste oameni sa traga 
cablul in masina si gata! 
Interesant este ca s-au furat si sigurantele, care erau fixate si care nu se puteau desface decat intr-un timp mai 
indelungat si cu instrumente specifice. E posibil deci ca furtul sa nu se fi petrecut chiar in cateva zeci de minute. 
Sau poate ca faptuitorii au fost mai multi... Politia va stabili", ne-a declarat Alin Serbanescu. 
Purtatorul de cuvant al CNAIR a mai spus ca Aktor va inlocui cablul furat. In acest fel, problema iluminatului pe 
Autostrada Urbana ar urma sa se rezolve in aproximativ doua luni. 
"Am vazut avansate mai multe termene, in presa. Dupa parerea mea, mai mult de doua luni n-ar trebui sa dureze. 
Daca s-ar fi ocupat CNAIR de aceasta treaba, ar fi durat, intr-adevar, mai mult, din cauza ca noi n-am putea 
cumpara cablul decat prin licitatie. Si tot prin licitatie ar fi trebuit sa alegem si firma care sa il monteze. Si stim cu 
totii ca, in Romania, licitatiile dureaza. 
In schimb, Aktor, lucrand cu bani privati, nu va avea aceasta problema. Pentru ei totul este sa gaseasca bunurile si 
serviciile cu cel mai bun raport calitate-pret. Odata ce o fac, pot cumpara si se pot apuca de treaba. 
La acest moment, spunem noi, cheltuiala ar trebui sa ii revina societatii Aktor. Evident, nu-i exclus sa ne trezim, la 
un moment dat, ca ne duce constructorul in instanta. 
Depinde si ce va scoate la lumina ancheta politiei. Daca se va descoperi ca acel cablu s-a furat cata vreme 
santierul a fost al lor - adica din 2015 pana la inaugurare - n-ar avea statul de ce sa dea bani. Daca se va constata 
ca s-au furat cablurile de la inaugurare incoace - desi chiar nu vad cum s-ar fi putut intampla asta - atunci s-ar 
schimba lucrurile", a mai spus Alin Serbanescu. 
Vom vedea, in perioada urmatoare, daca Aktor va rezolva intr-adevar problema si cine va plati pentru neglijenta 
care a dus la furtul de cablu. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Se schimbă iar paşapoartele. De la culoare, la conţinut 
Paşapoartele simple electronice vor fi iar modificate, după ce anul trecut a fost schimbată durata lor de 
valabilitate de la 5 ani la 10, pentru cei majori. Ministerul de Interne a cerut modificarea formei, dar și a 
conținutului lor. Proiectul propus de MAI a fost adoptat de Executiv şi urmează să fie publicat în Monitorul Oficial. 
 Autorităţile vor să schimbe culoarea paşaportului simplu electronic, valabil 10 ani, din roşu-vişiniu, în roşu- închis 
pentru a-l face mai vizibil. 
Nu este singura modificare pe care o cere Ministerul de Interne. Noul paşaport va avea stema ţării gravată 3D şi 
va fi completată cu o coroană. Pe a doua copertă a noului paşaport vor apărea menţiuni noi. 
În plus, ministerul de Interne vrea schimbări la conţinutul tuturor celor trei tipuri de documente. Paşaportul 
electronic diplomatic, cel de serviciu şi cel simplu vor avea rubrici identice, însă culori diferite. 
Conform trendului european, cel diplomatic este negru, iar cel de serviciu are culoarea albastră. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ANCOM avertizează Guvernul. Taxa de 3% pe afacerile din telecom, contrară regulilor UE 
O scrisoare a ANCOM către Ministerul de Finanțe, de la finele anului trecut, avertizează Guvernul că taxa aplicată 
companiilor telecom este contrară legislației UE. ANCOM cere ca acest procentaj să fie variabil și să se situeze la 
mai puțin de 3%. 
Arbitrul telecom (ANCOM), condus de Sorin Grindeanu, a avertizat în data de 20 decembrie Ministerul de Finanțe, 
că aplicarea unui tarif de monitorizare la un nivel fix de 3% pe cifra de afaceri în telecom încalcă legislația UE, 
conform unui document obținut de HotNews.ro. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22902573-document-ancom-avertizat-teodorovici-aplicarea-unei-taxe-fixe-3-cifra-afaceri-din-telecom-incalca-legislatia-guvernul-ignorat-avertismentul.htm


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
În pofida recomandărilor ANCOM care a pledat pentru un tarif variabil, determinat anual, mai mic de 3%, 
Guvernul a stabilit prin o Ordonanța de Urgență adoptată la finele anului trecut că acesta are un nivel fix, de 3%. 
Guvernul a a exceptat de la plata acestuia serviciile poștale și de curierat, sector în care statul, prin Poșta Română, 
este cel mai mare jucător din piață. 
În documentul care are 10 pagini ANCOM avertizează că, dacă Guvernul vrea majorarea tarifului de monitorizare 
pe care furnizorii de comunicații electronice și servicii poștale sunt obligați să-l plătească anual către Autoritatea 
de reglementare în comunicații (ANCOM), atunci este imperios necesară menținerea ideii de procent maxim, iar 
nu fix. 
Tariful de monitorizare a fost introdus prima dată în 2011. ”Tariful anual de monitorizare este datorat ANCOM de 
către toți furnizorii autorizați de rețele sau servicii de comunicații electronice și servicii poștale care fac dovada că 
cifra de afaceri sau veniturile realizate exclusiv din aceste activități depășesc suma de 100.000 de euro”, spune 
autoritatea. Nivelul maxim al tarifului de monitorizare a fost stabilit la acel moment la un procentaj de 0,4% din 
cifra de afaceri sau din veniturile rezultate din furnizarea de rețele sau servicii de comunicații electronice și/sau de 
servicii poștale, în funcție de opțiunea fiecărui furnizor. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Noul ambasador al Israelului soseşte, joi, la Bucureşti. Ce mesaj le transmite românilor  
Ambasada Israelului anunţă că noul ambasador al Israelului soseşte joi la Bucureşti. David Saranga şi-a început 
cariera de diplomat tot în România, în urmă cu 20 de ani, unde a învăţat foarte bine limba română. Saranga o 
înlocuieşte pe Tamar Samash. 
„David Saranga, noul ambasador al Israelului în România soseşte mâine (joi) la Bucureşti. În urmă cu 20 de ani, 
David Saranga şi-a început cariera diplomatică tot la Bucureşti, ca vice ambasador”, au delcarat, pentru 
MEDIAFAX, reprezentanţii Ambasadei Israelului în România. 
De altfel, în videoclipul de prezentare realizat de Ministerul de Externe din Israel, noul şef al misiunii diplomatice 
israeliene îşi detaliază cariera, în limba română, pe care o stăpâneşte foarte bine. 
„România are un loc important în inima mea. După 20 de ani mă întorc în România de care nu m-am despărţit 
niciodată. Amintirile, prietenii şi cultura română m-au însoţit până în ziua de astăzi. În Israel trăiesc 400.000 de 
evrei de origine română, care s-au intergrat perfect în toate domeniile. Comunitatea română reprezintă o legătură 
importantă între cele două state”, susţine Saranga în clipul de prezentare, publicat pe pagina de Facebook a 
Ambasadei Israelului în România. 
David Saranga o înlocuieşte pe ambasadoarea Tamar Samash căreia, potrivit Ambasadei, îi expiră mandatul, 
ocazie cu care iese la pensie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Opt ţări UE, inclusiv România, vor prelua imigranţi extracomunitari aflaţi în Malta. Numărul ar putea fi mai 
mare decât cel vehiculat de MAE 
Opt state din cadrul Uniunii Europene, inclusiv România, vor prelua 176 de imigranţi extracomunitari salvaţi din 
Marea Mediterană şi aflaţi în prezent în Malta, anunţă oficiali citaţi de publicaţia germană Die Welt. 
Malta a acceptat miercuri intrarea în porturi a două nave umanitare la bordul cărora se aflau 49 de imigranţi 
extracomunitari. Decizia a fost luată în cadrul unui acord care prevede distribuirea în total a 298 de imigranţi în 
mai multe ţări europene. Este vorba de cei 49 de imigranţi aflaţi la bordul celor două nave şi de alţi 249, aflaţi deja 
în Malta de câteva zile, a explicat premierul Maltei, Joseph Muscat. 
Conform acordului, 78 de imigranţi vor rămâne în Malta, iar 44, din Bangladesh, vor fi repatriaţi. 
Alţi 176 de extracomunitari vor fi preluaţi de Germania, Franţa, Portugalia, Irlanda, România, Luxemburg, Olanda 
şi Italia, informează Die Welt, precizând că autorităţile germane au acceptat preluarea a 60 de extracomunitari. 
Oficiali italieni citaţi de presa italiană au afirmat marţi că România se numără printre ţările care se oferă să 
primească zeci de imigranţi extracomunitari blocaţi la bordul a două nave umanitare aflate în sudul Mării 
Mediterane. 
Patruzeci şi nouă de imigranţi extracomunitari salvaţi din Marea Mediterană se aflau la bordul a două nave 
umanitare, Sea Watch şi Sea Eye, în sudul Mării Mediterane. Guvernele din Italia şi Malta refuză intrarea navelor 
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umanitare în porturi. Cazul a ajuns în atenţia Consiliului UE pentru Afaceri Generale, aflat în curs la Bruxelles, 
informează SkyTG24.it. 
În acest context, mai multe ţări - printre care se numără Italia, Germania, Franţa, Portugalia, Luxemburg, Olanda şi 
România - s-au oferit să primească imigranţii dacă Malta va accepta, în prima etapă, intrarea navelor într-un port 
şi debarcarea extracomunitarilor, au afirmat oficiali europeni citaţi de agenţia de presă ANSA. 
Surse diplomatice declarau marţi că impasul negocierilor continuă, în contextul în care Guvernul din La Valletta 
cerea în plus redistribuirea altor 249 de imigranţi salvaţi în urmă cu câteva zile de Paza de Coastă malteză. 
Ministerul român al Afacerilor Externe a anunţat marţi că un număr de 248 de migranţi din diferite ţări din nordul 
Africii au ajuns în Malta şi suplimentar faţă de aceştia au ajuns pe coastele malteze două vase cu 49 de migranţi. 
MAE a precizat că România este dispusă, alături de alte state membre, să ia cinci migranţi. 
”Referitor la informaţiile apărute în spaţiul public privind situaţia de criză generată de migranţii ajunşi în ultimele 
zile în Malta, facem următoarele precizări: În ultimele zile, 248 de migranţi din diferite ţări din nordul Africii au 
ajuns în Malta. Suplimentar faţă de aceştia, două vase cu 49 de migranţi la bord au ajuns în largul coastelor 
malteze, fără a primi permisiunea de acostare. România şi-a exprimat disponibilitatea de principiu, alături de alte 
state membre, pentru preluarea a cinci migranţi. Concretizarea acestei oferte se va realiza ulterior, în limitele 
cadrului legislativ actual şi Regulamentului Dublin care face trimitere la modalităţile de gestionare a unor astfel de 
situaţii care au un profund caracter umanitar", a transmis Ministerul Afacerilor Externe într-un comunicat de 
presă remis marţi agenţiei MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
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